
            
 

 

‘s-Hertogenbosch, 24 januari 2018  

 

Schriftelijke vragen van de Statenfractie van de Partij voor de Dieren en GroenLinks aan het college 

van Gedeputeerde Staten van de provincie Noord-Brabant betreffende de verlaging van de 

drinkwaterprijs door Brabant Water. 

 

Geacht college, 

 

Brabant Water heeft onlangs de prijzen voor drinkwater voor zowel particulieren als industrie 

verlaagd. Het onttrekken van grote hoeveelheden grondwater heeft behoorlijke invloed op de 

Brabantse grondwaterlichamen. Met andere woorden: Grondwateronttrekkingen en verdroging 

hebben een rechtstreekse relatie en met het verlagen van de drinkwaterprijzen geeft Brabant Water 

een verkeerd signaal af naar burgers. Iedereen moet leren dat schoon drinkwater in toenemende 

mate kostbaar is en dat zorgvuldig omgegaan moet worden met onze strategische voorraden. Dus 

moet de provincie ook zijn invloed uitoefenen om de consumentenprijs niet te laten dalen. 

 

Wij hebben de volgende vragen: 

 

1. Is uw college het met ons eens dat een verlaging van de consumentenprijs voor drinkwater 

nu een verkeerd signaal afgeeft in het licht van de toekomst? 

 

2. Welke mogelijkheden heeft de provincie om de drinkwaterbedrijven EN de consumenten 

meer bewust te maken van het belang van zorgvuldig en zuinig gebruik van water? 

Overweegt u één of meerdere van deze mogelijkheden (meer) onderdeel te laten uitmaken 

van uw beleid? 

 

3. Bent u het met ons eens dat gebruik van diepe grondwaterpakketten betekent dat we 

bewust interen op strategische voorraden, dat de effecten op lange termijn nu nog niet te 

overzien zijn,  en dat dus het voorzorgbeginsel moet gelden (zie effecten gaswinning en 

kolenwinning)? 

 

4. Het grondwater wordt toenemend bedreigd door vervuiling vanuit de hoger gelegen 

bodempakketten. De zuiveringskosten maken onderdeel uit van de prijs van drinkwater die 

afnemers betalen. Omdat vervuiling langzaam naar beneden zakt tot de diepe bodemlaag 

waarop drinkwater wordt gewonnen, zal de rekening van de huidige vervuiling pas over 

enkele decennia richting waterwinbedrijven gaan. Het zuiveren van vervuild 

oppervlaktewater komt nu volledig voor rekening van de belastingbetalers (maatschappij). 

Mogen we in dat licht niet nu al een (hogere) bijdrage voor waterzuivering vragen van het 

drinkwaterbedrijf?  

 



5. Bent u het met ons eens dat (verkoop) argumenten vanuit geld / goedkoop / lekker makkelijk 

geen argumenten mogen zijn om onze generatie het water te laten opmaken dat in 

duizenden jaren is gefilterd en opgeslagen? 

 

6. Om kostbaar drinkwater te besparen en verdere verdroging te voorkomen: welke middelen 

zijn er om oppervlaktewater en regenwater beter in te zetten voor bijvoorbeeld proceswater 

in woonwijken? (Te denken aan een systeem dat regenwater opvangt en opslaat voor 

gebruik.) 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Paranka Surminski Hagar Roijackers 

 

Partij voor de Dieren GroenLinks 


